
 
      

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 20. 9. 2023 

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

  Mgr. Kateřina Hamalová 

  doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D. (předseda senátu) 

Mgr. Vladan Hruška, Ph.D. 

Bc. Eliška Láchová 

Mgr. Květuše Sýkorová 

Ing. Magda Škvorová, Ph.D. 

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D. 

Ing. Markéta Gloneková, Ph.D. 

RNDr. Zdeněk Moravec, Ph.D. 

Mark Vajšbejn 

Valerie Vítů (místopředsedkyně senátu) 

Nepřítomní:  - 

Omluvení: Bc. Simona Babinská 

  PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

Bc. Jan Kuřil 

Tajemnice:  Mgr. Anna Paříková 

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (Proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP) 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP) 

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D. (proděkan pro vědu a výzkum) 

Mgr. Martin Svoboda, Ph.D. 

 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 21. 6. 2023. 

3. Doporučení pro využívání AI nástrojů na PřF UJEP. 

4. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2022. 

5. Vyhlášení doplňujících voleb do AS PřF UJEP. 

6. Informace o přípravě řádných voleb do AS PřF UJEP. 

7. Různé. 

Zahájení: 13.01 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno 11 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Havlica zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP a členů vedení PřF 

UJEP. Senátu bylo oznámeno, že zápis provede senátorka Škvorová.  



 
      

Senát odhlasoval změnu zapisovatele z důvodu omluvené nepřítomnosti tajemnice, pro bylo 11 z 15 

členů. 

Příchod senátorky Vítů ve 13:04. 

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání. 

Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu připomínky. Předseda AS PřF UJEP požádal 

přítomné senátory o hlasování o schválení programu.  

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 21. 6. 2023. 

Předseda AS PřF UJEP vybídl senátory ke komentářům k uvedenému zápisu. Nikdo zápis 

nekomentoval. Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z minulého řádného zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 21. 6. 2023. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

 

3. Doporučení pro využívání AI nástrojů na PřF UJEP. 
 
Předseda AS PřF UJEP oslovil hosta Dr. Svobodu ohledně vysvětlení předloženého bodu 

senátu. Senátu bylo vysvětleno, jaké dokumenty byly předloženy a jak je zapojit do chodu 

fakulty. Dokumenty vznikly v rámci pracovní skupiny AI (AI reaktor PřF UJEP). Doporučení se 

týkají akademiků i studentů. Jedná se o doporučení využívání nástrojů v univerzitním prostředí.  

Předseda otevřel veřejnou diskuzi. Dr. Svoboda upozornil, že dokumenty jsou otevřeny 

k veřejné diskuzi a úpravám. 

Senátor Fišer diskutoval vhodnost nástrojů AI pro využití studenty a jeho rizika.  

Senátor Štofik vznesl dotaz na vedení fakulty, zda uvažuje o možnosti zpřístupnění placených 

nástrojů AI na PřF UJEP? Pan děkan vysvětlil, že není možné pořídit multilicenci pro celou 

fakultu. Je to bohužel nedostupné z licenčního i finančního hlediska. Senátor Štofik namítl, zda 

by se nedal najít jiný nástroj než Chat GPT. Dr. Svoboda odpovídá, že bohužel není možné 

najít jiný tak spolehlivý nástroj v lepší dostupnosti. Nicméně stále je možnost používat zkušební 

modely, které nemají takový výkon a jsou dostupné i zdarma.  

AS PřF UJEP bere na vědomí doporučení pro využívání AI nástrojů na PřF UJEP. 

 

 

 



 
      

4. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2022. 

Předseda AS PřF UJEP uvedl, že tento bod měl být projednávám na minulém zasedání, ale 

EKAS PřF UJEP se nestihla sejít. Jelikož není přítomen předseda EKAS, byl vyzván jeho 

zástupce senátor Vajšbejn k vyjádření. Zpráva o hospodaření byla projednána v rámci poslední 

schůzky s panem tajemníkem. Slova se ujal pan děkan a vysvětlil, jak zpráva o hospodaření 

byla vyhodnocena. Pan děkan zároveň uvedl, že letošní rok nebude pravděpodobně příliš 

optimistický.  

Předseda senátu vysvětlil, že čerpání rozpočtu fakulty bude diskutováno na dalším zasedání 

senátu.  

Senátor Hruška uvedl poznámku ohledně kritického hodnocení zvyšujících se mzdových 

nákladů ve zprávě o hospodaření. Považuje jej spíše za pozitivní vývoj fakulty.  Dále vznesl 

dotaz, zda se řeší zvyšující se náklady na energie v budově CPTO a jaké jsou plánované 

úspory. Pan děkan uvedl některé návrhy na úsporu v rámci budovy (řešení netěsnosti, tepelné 

čerpadlo, zastřešení parkoviště fotovoltaickými panely nebo panely na střeše budovy). 

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. d) zákona o VŠ schvaluje Výroční 
zprávu o hospodaření PřF UJEP za rok 2022. 
 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

Předseda senátu uvedl poznámku, že tajemník již potřetí z důvodu nepřítomnosti na pracovišti 

nenavštívil senát. Bylo by vhodné volit termíny zasedání tak, aby to bylo jen výjimečné. 

  

5. Vyhlášení doplňujících voleb do AS PřF UJEP. 

Předseda AS PřF UJEP sdělil, že doplňující volby není potřeba vyhlásit, jelikož v daném okrsku 

je náhradník. Senátorku Zbořilovou, která ukončila studium, nahradí Bc. Simona Babinská. 

Aktuální seznam náhradníků do studentské komory je uveden v Příloze č.1.  

AS PřF UJEP bere na vědomí nové složení SK AS PřF UJEP v tomto funkčním období.  

 

6. Informace o přípravě řádných voleb do AS PřF UJEP. 

Předseda AS PřF UJEP upozornil na povinnost senátu vyhlásit řádné volby na příštím 

zasedání. Vznesl dotaz na katedru biologie, zda bude mít zájem o zajištění volební urny do 

prostoru „Za Válcovnou“. Senátorka Gloneková jako zástupce katedry biologie se vyjádřila 

kladně. Předseda tedy přislíbil, že učiní potřebné kroky.  

Předseda senátu vyzval ostatní členy AS k zajištění členů volební komise. Každá katedra 

zajistí jednoho člena. Člen komise nesmí kandidovat do AS PřF UJEP. Jako předsedkyně 

volební komise byla navržena Mgr. Tereza Dušková. 

Senát se domluvil, že každý zástupce katedry zašle předsedovi a tajemnici AS PřF UJEP 

jedno jméno kandidáta za akademickou a studentskou komoru. Senátor Hruška vznesl dotaz 

na termín odevzdání příslušných jmen, který byl stanoven na 11. 10. 2023.  



 
      

Senátor Moravec upozornil, že je potřeba zamezit dvojímu hlasování na obou volebních 

stanovištích.  

Senátor Vajšbejn se dotázal, zda je u voleb přítomen i některý ze senátorů. Předseda senátu 

vysvětlil, že u voleb je přítomna jen volební komise.  

AS PřF UJEP bere na vědomí informace o přípravě řádných voleb do AS PřF UJEP. 

 

7. Různé.  

Předseda senátu vznesl dotaz na vedení ohledně předložení Výroční zprávy o fakultě. 

Proděkanka Herma vysvětlila, že z důvodu absence grafika bude termín posunut na konec září. 

Děkan poté vysvětlil, že se vedení fakulty snaží o inovaci formálního vzhledu výroční zprávy. 

Senátorka Láchová vznesla dotaz, zda by se mohla připojovat na zasedání AS online ze 

z důvodu odjezdu v rámci programu ERASMUS. Pan děkan uvedl, že je možné, aby senát 

využíval místnost k tomuto připojení vybavenou. Senátorka Gloneková uvedla, že doc. 

Jančaříková (KBI) vlastní zařízení pro online jednání a je možné jej zapůjčit.  

Předseda senátu se zeptal vedení na informace ohledně Dne kariéry, který se bude pořádat ve 

spolupráci s FŽP v listopadu. Uvedl, že již několik let je problém s malou účastí studentů na 

této akci a vyzval vedení k řešení této situace. Proděkanka Herma uvedla, že se snaží změnit 

celkovou koncepci těchto akcí. Především by se příští rok měl konat Den kariéry jako 

celouniverzitní akce. Dále uvedla, že je plánovaná i změna programu, aby byl atraktivnější pro 

návštěvníky a podpořil komunikaci mezi pozvanými firmami a studenty nebo akademiky. 

Senátor Vajšbejn podotkl, že by bylo zajímavé uspořádat nějaký typ soutěže pro studenty 

s možností výhry. Rozvinula se diskuze mezi studenty a proděkankou ohledně náplně Dne 

kariéry a její vize do budoucna.  Děkan uvedl, že firmy v regionu stále hledají zaměstnance. Je 

potřeba, aby se firmy seznámili s naším prostředím a se studenty. Proděkan Švec uvedl, že je 

možné v rámci takové akce dohodnout odbornou praxi, kterou mají mnohé obory povinnou. 

Proděkan Zukerstein uvedl, že tento rok se zapojí i zástupce zřizovatele škol ústeckého kraje, 

což je výzva i pro učitelské obory. Senátor Hruška uvedl, že obor geografie je velmi specifický 

a vysvětlil, jakým způsobem v rámci studia zajišťují kontakt mezi studenty a firmami. 

Proděkanka Herma uzavřela diskuzi žádostí o předání možných kontaktů na firmy, se kterými 

katedry spolupracují.    

Děkan uvedl, že přišel podnět od senátora Přibyla ohledně pozdního příjezdu sanitky ke 

studentce v průběhu státních závěrečných zkoušek. Lékařka se vyjádřila tak, že měli problém 

s vjezdem do areálu kampusu. Děkan vše projednal na poradě rektora a očekává, že se bude 

situace řešit. 

Ukončení: 14:15 

Zapsala: Ing. Magda Škvorová, Ph.D. 

doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D., 

předseda AS PřF UJEP 

 

 



 
      

Příloha č.1 

 

Aktualizovaný seznam náhradníků do studentské komory AS PřF UJEP 

 

okrsek biologicko-chemický 

- bez náhradníka 

 

okrsek geografický 

- Bc. Matouš Vostárek 

email: matvostarek@gmail.com 

 

okrsek informatický 

- bez náhradníka 

 

okrsek matematicko-fyzikální 

- Mgr. Pavel Kaule   

email:  PavelKaule@seznam.cz 


